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Summary

        
The project is intended to quantify immediate and long-term improvements over four weeks in multiple-sclerosis (MS) patients by means of Vojta physiotherapy as well as to determine the influence of treatment positions.


        
46 MS-patients with medium-degree disabilities were divided into two neurologically similar groups of 23 persons each: Group I was treated with only two, group II with numerous different positions. Improvements occurring immediately after the therapy in both groups were recorded by eight physiological tests while long-term improvements were recorded by ten physiological tests and by graduated examinations of muscular strength.


        
An average immediate improvement in every person within the two groups could be proved in 83% of all cases; concerning the long-term improvement, positive results were recorded in about 80% of the cases. As a result of the individual physiological tests, the long-term improvements vary between 4 and 18% compared to the starting point and between 1 and 12% in the muscular strength examinations.


        
Slightly larger improvement effects are achieved in the great majority of the tests in group II. There are several indications, particularly stronger and more consistent electromyographic activities during therapy, which make it probable that the greater improvements in this group are associated with the conception of treatment.


      
        
Zusammenfassung

        
Ziel der Untersuchung ist eine Quantifizierung von motorischen Sofort- und von 4-Wochen-Langzeit-Verbesserungen (LZV) durch die Vojta-Physiotherapie bei Multiple-Sklerose(MS)-Patienten sowie eine Klärung des Einflusses von Behandlungspositionen. 46 MS-Patienten mittleren Behinderungsgrades wurden in zwei ähnliche Gruppen von 23 Patienten unterteilt: Behandlungsgruppe I wurde aus zwei, Behandlungsgruppe II aus zahlreichen verschiedenen Positionen behandelt. Die Erfassung von sofort nach der Therapie auftretenden Verbesserungen erfolgte mit Hilfe von 8 physiologischen Tests, die LZV wurden über 10 physiologische Tests sowie über skalierte Muskelkraftprüfungen erfaßt.


        
Ermittelt man für jede Person aus allen physiologischen Tests eine mittlere prozentuale Sofortverbesserung, so findet man bei 38 Personen positive Ergebnisse; für die LZV bei 37. Bei den einzelnen physiologischen Tests liegen im Vergleich zur Ausgangssituation die LZV durchschnittlich zwischen 4 und 18% und bei den Muskelkraftprüfungen zwischen 1 und 12%.


        
Behandlungsgruppe II zeigt bei den weitaus meisten Tests etwas größere Verbesserungseffekte. Es gibt mehrere Hinweise, u.a. stärkere und einheitlichere elektro-myographische Aktivitäten während der Therapie, die vermuten lassen, dass die größeren Verbesserungen bei der Behandlungsgruppe II mit der Behandlungskonzeption zusammenhängen.
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